
országgyű lési képvisel ő

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a z
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezet őjéhez

„Miként kíván a Kormány segítséget nyújtani az önkormányzatoknak a kib ővítendő
ingyenes gyermekétkeztetés kapcsán, hogy egy gyermeknek sem maradjon üres a
gyomra, és az ételek minősége is megfelelő legyen?”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Emberi Erőforrások Minisztériuma által a Kormány részére készített el ő terjesztés szerint

kibővítenék az ingyenes gyermekétkeztetés körét . Az érvényben lévő szabályozás szerint ,
csak a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesül ő gyerekek étkezhetne k
ingyenesen . Az ilyen kedvezményben részesül ő gyermekek száma jelenleg közel 100 000 fő .
A tervezet szerint ez a szám három és félszeresére nőne, mégpedig úgy, hogy jövő januártól

minden olyan gyermek térítésmentesen kapná az ételt, akinek családjában az egy f őre jutó

jövedelem nem éri el a kötelező legkisebb munkabér nettó összegének a 130 százalékát ,
illetve a kedvezményezettek körébe tartoznának a három vagy annál több gyermeket nevel ő
családok gyermekei, továbbá a tartósan beteg gyermekek egészséges testvérei is . Ezen felül

25 000 fő pluszt jelent azoknak a 3-6 év közötti gyerekeknek az ingyenes étkeztetése, aki k

jelenleg nem járnak óvodába, de jövő év szeptember elsejétő l a kötelező óvodáztatás miatt ők
is megjelennek az intézményekben .

Az EMMI által készített tervezet számos financiális kérdést vet fel, hiszen a
gyermekétkeztetéshez kapcsolódó állami támogatás szabályait a vonatkozó költségvetés i

törvény tartalmazza. A jövő évi költségvetésrő l szóló törvény szabályai még nem ismertek,



ezért kérdéses, hogy a jelenlegi struktúrában ki fizeti meg a szülők által megtérített

nyersanyagköltséget . Jelenleg ez úgy m űködik, hogy a kedvezményesen étkezők
nyersanyagköltsége, valamint a teljes étkeztetéshez tartozó rezsiköltség az önkormányzatoka t
terheli, amihez az állam adóerő-képesség figyelembevételével bizonyos pénzösszeget biztosít .

A Jobbik Magyarországért Mozgalom támogatja, hogy a kedvezményesen étkezők körre
bővüljön, viszont félő , hogy ezzel a lépéssel még több gyermek fog üres gyomorra l

hazamenni, mert a 18 milliárdos többletforrást az önkormányzatok nem tudják maj d
finanszírozni, ami előrevetítheti azt, hogy az ételek min őségén lesznek kénytelenek spórolni .

A kérdésünk tehát, hogy milyen mértékben kívánja magára vállalni az állam a 18 milliár d

forintnyi többletforrást, illetve készült-e valamilyen tanulmány azzal kapcsolatban, hogy
milyen finanszírozási problémák léphetnek fel az önkormányzatoknál a kib ővítendő ingyene s

gyermekétkeztetés kapcsán ?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015 . április 1 .

Tisztelettel :

Hegedűs Lorántné

	

Sneider Tamás

Jobbik Magyarországért Mozgalom
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